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Master's thesis: 69 pages, 3 figures, 7 tables, 59 sources 

 

CHINA'S BANKING INDUSTRY, TAX SUPERVISION, TAX BURDEN, 

COMPLIANCE RISK, POLICY EFFECTIVENESS EVALUATION 

 

This study aims to deeply analyze the existing problems of tax supervision in 

China's banking industry, scientifically put forward suggestions for optimizing tax 

supervision policies, and build a more perfect banking tax supervision system to 

promote the steady development of the banking industry and maintain the stability of 

the financial market.  

The significance of this study lies in that the banking industry, as a core 

component of the financial system, plays a key role in resource allocation, capital 

financing and economic regulation. A sound tax supervision system is not only 

related to the healthy development of the banking industry itself, but also has 

important significance for the stability of national fiscal revenue, the regulation of 

financial market order and the smooth operation of the macro-economy. However, 

with the continuous emergence of financial innovation and the increasing complexity 

of banking business, the current tax supervision has exposed problems of 

inadaptability in many aspects, which urgently need to be studied and solved.  

The object of this study is the tax supervision environment of China's banking 

industry.  

The subject of this study is the tax supervision system of the banking industry 

of the People's Republic of China and its existing problems and optimization paths.  

The subject of this study lies in the in-depth analysis of the internal mechanism 

of tax supervision policies affecting the tax burden, operating costs, compliance risks 

and financial innovation of the banking industry. By comparing the international 

advanced banking tax supervision experience, this paper provides empirical evidence 

for the reform of China's banking tax supervision system, and puts forward practical 

optimization suggestions for existing supervision loopholes, policy gray areas and 

other issues.  

This area of study focuses on banking development strategy, tax policy 

regulation, financial risk management, tax supervision services, regional financial 

coordination, financial innovation and regulatory adaptation, and tax policy effect 

evaluation. It aims to solve the current problems of banking tax supervision by 

improving tax supervision policies and promote the high-quality development of the 

banking industry. 

This master's thesis is an independent research. 

 



Магистерская работа: 69 страниц, 3 рисунков,7 таблиц, 59 источников 

 

БАНКОВСКАЯ ОТРАСЛЬ КИТАЯ, НАЛОГОВЫЙ НАДЗОР, 

НАЛОГОВОЕ БРЕМЯ, РИСК СООТВЕТСТВИЯ, ОЦЕНКА 

ЭФФЕКТИВНОСТИ ПОЛИТИКИ 

 

Целью данного исследования является глубокий анализ существующих 

проблем налогового надзора в банковской отрасли Китая, научное выдвижение 

предложений по оптимизации политики налогового надзора и построение более 

совершенной системы банковского налогового надзора для содействия 

устойчивому развитию банковской отрасли и поддержания стабильности 

финансового рынка.  

Значимость данного исследования заключается в том, что банковская 

отрасль, как основной компонент финансовой системы, играет ключевую роль 

в распределении ресурсов, финансировании капитала и экономическом 

регулировании. Надежная система налогового надзора связана не только со 

здоровым развитием самой банковской отрасли, но и имеет важное значение 

для стабильности национальных фискальных доходов, регулирования порядка 

финансового рынка и бесперебойной работы макроэкономики. Однако с 

постоянным появлением финансовых инноваций и растущей сложностью 

банковского бизнеса текущий налоговый надзор выявил проблемы 

неадаптивности во многих аспектах, которые необходимо срочно изучить и 

решить.  

Тема данного исследования — система налогового надзора за банковской 

отраслью Китайской Народной Республики, ее существующие проблемы и пути 

оптимизации.  

Предмет данного исследования заключается в углубленном анализе 

внутреннего механизма политики налогового регулирования, влияющего на 

налоговое бремя, операционные расходы, риски соответствия и финансовые 

инновации банковской индустрии.   

Это области исследования посвящено стратегии развития банковского 

сектора, регулированию налоговой политики, управлению финансовыми 

рисками, услугам налогового надзора, региональной финансовой координации, 

финансовым инновациям и адаптации нормативных актов, а также оценке 

эффекта налоговой политики. Она направлена на решение текущих проблем 

банковского налогового надзора путем совершенствования политики 

налогового надзора и содействия качественному развитию банковской отрасли. 

Эта магистерская диссертация является самостоятельным исследованием.  

 


